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Legea dării în plată - s-a
clarificat... imprevizibilul?

Deputații din Comisia juridică a Camerei
Deputaților au avizat marți favorabil
modificările aduse legii dării în plată (DIP).
Astfel, sunt considerate elemente
imprevizibile deprecierea cursului de schimb
cu minimum 20%, a valorii imobilului cu 50%
faţă de momentul cumpărării şi majorarea
gradului de îndatorare din totalul veniturilor
clientului. Amendamentele au aparținut
senatorului ALDE Daniel Zamfir, care e și
inițiatorul legii DIP. Proiectul ar putea ajunge
miercuri în plen, pentru a fi supus votului. În
legea în vigoare, pentru stingerea creanţei

izvorând
dintr-un
contract de
credit şi a
accesoriilor
sale prin dare
în plată
trebuie
îndeplinite, în
mod
cumulativ,
următoarele
condiţii:
cuantumul

sumei împrumutate, la momentul acordării, nu
depăşea echivalentul în lei al 250.000 euro,
sumă calculată la cursul de schimb publicat
de către BNR în ziua încheierii contracrtului
de credit; creditul a fost contractat de
consumator cu scopul de a achiziţiona,
construi, extinde, moderniza, amenaja,
reabilita un imobil cu destinaţie de locuinţă
(sau, indiferent de scopul pentru care a fost
contractat, creditul este garantat cu cel puţin
un imobil având destinaţia de locuinţă);
consumatorul nu a fost condamnat printr-o
hotărâre definitivă pentru infracţiuni în
legătură cu creditul pentru care se solicită
aplicarea legii DIP.

Pe scurt.

Blaga, audiat în dosarul lui Vâlcov!
Ce legătură există între cei doi

Înalta Curte de Casație și
Justiție a admis mai multe solicitări
ale fostului consilier al premierului
Darius Vâlcov, în dosarul în care
acesta a fost condamnat la 8 ani de
închisoare în prima instanță. Una
dintre cererile aprobate este
audierea lui Vasile Blaga ca martor,
scrie Mediafax. La ultimul termen al
dosarului, de pe 11 iunie, Adrian
Georgescu, avocatul lui Darius
Vâlcov, a cerut audierea unor
martori, printre care și a
denunțătorului din dosar, Theodor
Berna. Avocatul a solicitat audierea
fostului lider liberal, Vasile Blaga, pe
motiv că acesta a fost cel care l-a
pus în contact pe Darius Vâlcov cu
Theodor Berna, denunțătorul din

dosar.  Potrivit minutei instanței, atât
audierea lui Theodor Berna, cât și
cea a lui Vasile Blaga au fost
aprobate de către instanță.
“Emiterea unei adrese la DNA și alta
la SRI să fie solicitat să se comunice
instanței informțaii cu privire dacă au
existat activități comune și au primit
caracter de probă și au fost folosite
de organele de urmărire penală în
sesizarea instanței. Să se arate cine
a pus în executare mandatele
tehnice. Să se spună dacă au existat
comunicări între DNA și SRI cu
caracter clasificat”, a mai cerut
avocatul lui Darius Vâlcov.

Această solicitare a fost
respinsă de către magistrații Înaltei
Curți de Casație și Justiție.

Următorul termen stabilit de instanță
în judecarea apelului dosarului în
care Darius Vâlcov a fost condamnat
în primă instanță la 8 ani de
închisoare cu executare este 17
septembrie. 

Pe 8 februarie 2018, fostul
ministru al Finanţelor și fost consilier
de stat al premierului Viorica
Dăncilă, Darius Vâlcov, a fost
condamnat, în primă instanță, de
Înalta Curte de Casație și Justiție
(ÎCCJ), la opt ani de închisoare.
Darius Vâlcov a fost trimis în
judecată în anul 2015, de către
procurorii DNA, fiind acuzat de trafic
de influenţă, spălare de bani şi
operaţiuni financiare sau acte de
comerţ incompatibile cu funcţiile.

Caravana “Blood Network” se va afla la
sfârşitul acestei săptămâni în Piaţa Ovidiu
din municipiul Constanţa, iar cei care
donează sânge vor putea beneficia de un
bilet gratuit pentru prima zi a festivalului
Neversea, ce se va desfăşura în perioada
4 - 7 iulie la malul Mării Negre, a anunţat
marţi administraţia locală. “‘Blood Network’
ajunge la Constanţa, sâmbătă, 29 iunie şi
duminică, 30 iunie, în Piaţa Ovidiu. Cei care
donează sânge la caravana mobilă, între
orele 08:00 - 14:00, vor primi un bilet
gratuit pentru prima zi a Neversea sau
Untold. Festivalierii trebuie să se înscrie în
baza de date Şi Eu Donez
(reteaua.sieudonez.ro). Ca şi în anii
precedenţi, campania ‘Blood Network’ se
desfăşoară atât la centrele fixe, cât şi la
caravanele mobile”, a informat, printr-un
comunicat de presă, Primăria Constanţa.

Conform municipalităţii, ediţia din acest an a
Neversea va avea loc în perioada 4 - 7 iulie şi va fi “o
aventură de 4 zile la malul mării”, cu petreceri până la

răsărit. The Script, Hardwell, Scooter, John Newman,
Aloe Blacc, Armin Van Buuren, Jason Derulo, Dua Lipa
şi Rita Ora sunt doar câţiva dintre artiştii internaţionali

care vin la Constanţa. “Toţi cei
care donează sânge la centrele
de transfuzii din întreaga ţară, în
perioada 13 mai - 29 iunie,
trebuie să acceseze, în funcţie
de festivalul la care vor să
ajungă, site-ul neversea.com
sau untold.com, secţiunea
Blood Network, unde vor
completa formularul solicitat şi
vor ataşa o poză cu adeverinţa
de donator. Apoi, vor primi pe
adresa de e-mail un cod cu care
vor putea achiziţiona
abonamentele cu reducere: la
Neversea la preţul special de
399 de lei plus taxe din preţul
final de 599 lei + taxe al
abonamentului; la Untold la
preţul special de 513,94 de lei

plus taxe din preţul final de 811,20 lei + taxe al
abonamentului”, se menţionează în comunicatul
Primăriei Constanţa. 

Donezi la Caravana “Blood Network”? Ai bilet gratuit la Neversea!

România - taxe multe și degeaba
România are prea multe taxe, dar

nu sunt benefice pentru că ocupă şi
timp şi costă ca să le încasăm, a
declarat, marţi, directorul Institutului de
Economie Naţională, Gheorghe
Zaman, la conferinţa „Politici fiscale

pentru restructurarea financiară şi
susţinerea mediului de afaceri“ -
„România are prea multe taxe, după
părerea mea. Şi aceste taxe nu sunt
benefice. De ce? Pentru că o bună
parte dintre ele nu se încasează. Doar

consumă bani, timp şi spaţiu ca să te
ocupi de ele şi, mai mult, duc la o rată
de colectare scăzută. Poate ne gândim
cum să facem încât aceste taxe să fie
mai relevante, mai consistente astfel
încât să nu le punem doar pe hârtie şi

de fapt, în realitate, să nu le încasăm“.
El a afirmat că trebuie luată în discuţie
problema arieratelor irecuperabile
stabilite anual în Raportul Curţii de
Conturi și care ajung la 87% din totalul
datoriilor.


